
ŠOKUJÚCI DVOJAKÝ METER BRUSELU, AK
OPOZÍCIA ČLENSKEJ KRAJINY EÚ ŽIADA O
POMOC: Brusel pomáha len „tým svojim“
poslušným politikom! Na občanov a opozíciu
zvysoka kašle!!!
- CZ24 News | 22. září 2021

EU: Dvojitý meter je základným pracovným nástrojom bruselských aparátčikov – takéto
poznanie nám potvrdili aj dve udalosti z tohto týždňa, keď zástupcovia bruselskej moci
svoju „nestrannosť a objektivitu“ opäť raz predviedli v plnej paráde

Zoznam hriechov tejto junty voči platným zákonom, spravodlivosti a právnemu štátu je čoraz dlhší.
Dlhý je už aj zoznam rôznych sťažností, petícií, vyhlásení či kritických odborných stanovísk, ale tiež
demonštrácií a protestných akcií – všetko márne, vládna karavána, či skôr valec ide ďalej.

 

Keď niet pomoci doma, skúšajú to vonku

A tak všelikto skúša hľadať pomoc v zahraničí. Medzi prvými sa ešte vlani ozvali sudcovia (písali sme
o tom napríklad TU) a v reakcii na situáciu na Slovensku medzinárodné organizácie sudcov CCJE
(Poradná rada európskych sudcov) a EAJ (Európska asociácia sudcov) otvorene kritizovali viaceré
zmeny, ktoré vládna junta počas svojho krátkeho „bačovania“ v oblasti súdnictva stihla zaviesť, ako
je strata nezávislosti Súdnej rady a možnosť predčasného odvolania jej členov, znížená ochrana
sudcov pri výkone funkcie, možnosť ich preloženia na iný súd bez ich súhlasu, či nezapojenie sudcov
do reformy súdnictva a pod.

Ozvali sa aj slovenskí advokáti a k dianiu na Slovensku sa kriticky vyjadrovala Rada advokátskych
komôr Európy (CCBE), či Únia obhajcov Českej republiky. Po rôznych sťažnostiach slovenských
občanov vzniesol výhrady k situácii na Slovensku v oblasti ľudských práv Európsky súd pre ľudské
práva (ESĽP). Na podnety zo slovenských väzníc reagoval kriticky Európsky výbor na zabránenie
mučenia (CPT).

Nič z toho neprimälo orgány EÚ sa situáciou na Slovensku zaoberať, a preto v auguste napísali list
priamo Európskej komisii (EK) predstavitelia opozičnej strany Smer-SD. V liste spomenuli ako
vládnuca junta na Slovensku porušuje ľudské práva a likviduje právny štát. A žiadali európske
orgány, aby začali voči slovenskej vláde konať.

Odpoveď z Bruselu: vnútornými záležitosťami členských krajín sa
nezaoberáme. Ale naozaj, páni?

List sa dostal k podpredsedníčke EK pre hodnoty a transparentnosť Věre Jourovej. Po niekoľkých
týždňoch prišla odpoveď, v ktorej EK odpovedá predsedovi strany Smer-SD v tom zmysle, že EK sa vo
všeobecnosti nezaoberá „živými“ vecami v členských krajinách EÚ, ale svoje zistenia a upozornenia z
oblasti ľudských práv a právneho štátu predkladá v súhrnnej každoročnej správe o stave právneho
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štátu, ktorú vydáva pre všetky členské krajiny. A že do vnútorných a trestnoprávnych záležitostí
členských krajín európske orgány nemajú kompetencie zasahovať.

Na snímke podpredsedníčka Európskej komisie (EK) pre hodnoty a transparentnosť Věra Jourová

Fajn, poviete si. Veď tak by to koniec-koncov malo byť, že si každý štát svoje problémy rieši doma
sám. Ibaže sme v EÚ 2021 a vidíme ako chápadlá a chápadielka bruselskej chobotnice sa pomaly-
pomaličky vkrádajú do každého kancelárskeho šuplíka, do každej účtovnej knihy, do každého
verejného aktu, rozhodnutia či vyhlásenia v krajinách, ktoré boli kedysi zvrchované.

Dlhé mesiace môžeme v médiách napríklad sledovať konflikt medzi Bruselom a „neposlušnými“
krajinami Maďarskom a Poľskom. Obviňujú tieto štáty z podobných prešľapov v oblasti právneho
štátu, aké opozícia, domáci kritici, ale aj relevantné medzinárodné organizácie konštatujú aj na
Slovensku: zasahovanie výkonnej moci do nezávislosti súdov, ohrozovanie bezpečného statusu
sudcov, korupcia…

Lenže zvláštne je, že v tomto prípade je reakcia EÚ úplne iná: im nehovoria „do vašich vecí
nezasahujeme“, ale naopak, tieto krajiny a ich predstaviteľov tvrdo šikanujú, sankcionujú,
škandalizujú a kritizujú. A čo viac, nechcú im dokonca dať ich diel európskych peňazí, na ktoré majú
neodškriepiteľný nárok, ak neodovzdajú Bruselu ďalšie práva rozhodovať o ich vnútorných
záležitostiach.

A preto nie je ťažké si obsah takejto strohej odpovede bruselských úradníkov strane Smer z oficiálnej
bruselčiny preložiť do normálnej slovenčiny: „Vaše náreky sú nám srdečne ukradnuté.“ (Prípadne by
sa to dalo preložiť ešte ľudovejšie, stručnejšie a výstižnejšie, ale ostaňme pri slušnom slovníku.)



Vôbec sa nehanbia?

Zhodou okolností, práve tento týždeň prišla na na Slovensko pracovná skupina z Európskeho
parlamentu (EP) Výboru pre občianske slobody, spravodlivosť a vnútorné veci (LIBE) na jednu zo
svojich štandardných návštev. A čuduj sa svete: namiesto toho, aby sa zamerala na to, čo oficiálne
tvorí podstatu jej agendy, teda na problémy na Slovensku v oblasti právneho štátu, bruselská
delegácia sa naopak, úplne vyhla stretnutiu s domácimi „sťažovateľmi“ z opozície!

Takéto neskrývane tendenčné správanie arogantných bruselských papalášov tvrdo skritizovala
slovenská europoslankyňa Monika Beňová za Smer-SD: „Je neakceptovateľné, aby sa pracovná
skupina nestretla s reprezentantmi opozície,” uviedla. Beňová v minulosti bývala členkou uvedeného
výboru EP a tvrdí, že vtedy v rámci podobných ciest vždy bývalo neodmysliteľnou súčasťou programu
europoslancov aj stretnutie so zástupcami politickej opozície.

Na snímke europoslankyňa Monika Beňová

„Požiadala som aj dnes vedúcu pracovnej skupiny, aby prehodnotila program a zaradila doň, tak ako
sme to robili v minulosti, aj lídra opozície, ktorého strana je zastúpená mnou a mojimi kolegami v
druhej najväčšej frakcii. Ak k takémuto stretnutiu nebude ochota, budem o nevyváženosti a
nekorektnosti misie informovať predsedu výboru LIBE a členov predsedníctva Európskeho
parlamentu. Slovensko nie je banánová republika a takýmto prístupom sa dôvera v objektívnosť
naozaj nebuduje,“ uviedla Beňová na sociálnej sieti.

Z dosiaľ dostupných informácií vyplýva, že skupina europoslancov sa počas návštevy SR s nikým z
opozície nestretla, čím vlastne spochybnila samotný zmysel svojej cesty a vystavila tak sebe a
inštitúcii, ktorú reprezentuje, jasné vysvedčenie o svojej „nestrannosti“.

Na tomto mieste sa však žiada pripomenúť aj to, že europoslankyňa Beňová by sa nemusela až tak
veľmi čudovať povýšenému a ostentatívne odmietavému správaniu liberalistických papalášov z
Bruselu. Nie je to totiž až tak dávno, keď ona sama bola v roku 2019 iniciátorkou dohody



neformálneho klubu novo zvolených slovenských europoslancov, aby úplne ignorovali dvoch
europoslancov za ĽSNS Milana Uhríka a Miroslava Radačovského… Že by to bola karma?

Kedy pochopia, že buď EÚ bude spravodlivá, alebo zle skončí?

Slová predsedu strany Smer-SD Roberta Fica, ktoré adresoval do Bruselu sú presné a jasné:
„Očakávame, že Európska komisia sa bude neudržateľnou situáciou na Slovensku zaoberať.
Vychádzame z toho, že ak EK zaujíma obyčajný legislatívny proces v Maďarsku alebo v Poľsku, tak ju
musia zaujímať aj prípady zatvárania nevinných ľudí z čisto politických dôvodov. Preto v mene
Smeru-SD vyzývam EK, aby začala konať proti vláde SR za to, že rozvracia právny štát a porušuje
ľudské práva, čo sú základné hodnoty fungovania EÚ.“

Na snímke Robert Fico

A pre občana je tu priestor na zamyslenie: práve v takejto situácii si totiž môže ujasniť svoj názor na
dnešnú EÚ a jej centrálu v Bruseli. Či je tým, za čo sa vyhlasuje, alebo je to iba nabubrelé politbyro
vierolomných pokrytcov a klamárov, ktorého jediným poslaním je zväčšovať svoju byrokratickú
mašinériu a moc. Čo myslíte vy?
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